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Curriculum Vitae (C.V.) 
 

Personal Details 

1. Name: Khalid Ibrahim Al-Ajlouni  .خالد إبراهيم العجلوني   أ. د  
2. Address: Jordan University - Amman 
3. Telephone: 00962 777421312 
4. E-mail: kia@ju.edu.jo 
5. Job Title & Academic Rank: Full Professor 

6. Nationality & Date of Birth Jordanian, 1960 
7. Languages: Arabic and English 

 

Home Page: http://eacademic.ju.edu.jo/kia/Lists/Published%20Research/AllItems.aspx 

 

Google Scholar: 

https://scholar.google.com/citations?hl=en&user=8Nry_toAAAAJ&view_op=list_works&sortby=

pubdate 

 

Research Gate:   https://www.researchgate.net/profile/Khalid-Ajlouni-2 

 

LinkedIn:   https://www.linkedin.com/in/khalid-i-ajlouni-937297266/ 

 

ORCID Record: https://orcid.org/0000-0002-7284-2499 

 

Educational Qualifications  

Degree University Specialization Year 

1. PhD  Nebraska-Lincoln, USA Educational Technology 1997 

2. M.A Jordan University, Jordan Measurement and Statistics 1991 

3. B.A Yarmouk University Mathematics and Computer 1983 
 

 

University Teaching & Work Experience History 

1- Full Professor at the University of Jordan, Faculty of Educational Sciences. 2022 – Now. 

2- Vice President of the Arab Open University for Administrative and Financial Affairs, Jordan 

Branch, 2021/2022. 

3- Vice President of the Arab Open University for Academic Affairs, Jordan Branch, 2020 / 

2021 

4- Head of the Department of Educational Studies at the Arab Open University / Jordan from 

2006 - 2012. And 2015 – 2017 

5- Head of the Scientific Research and Development Committee - Arab Open University / 

Jordan Branch 2015/2016 and 2017 – 2021 

6- Head of Quality Assurance Committee, Jordan Branch, 2016, 2016/2017, 2018-2021 

7- Member of the Scientific Research and Development Committee - Arab Open University / 

Jordan Branch 2016/2017  

mailto:kia@ju.edu.jo
http://eacademic.ju.edu.jo/kia/Lists/Published%20Research/AllItems.aspx
https://scholar.google.com/citations?hl=en&user=8Nry_toAAAAJ&view_op=list_works&sortby=pubdate
https://scholar.google.com/citations?hl=en&user=8Nry_toAAAAJ&view_op=list_works&sortby=pubdate
https://www.researchgate.net/profile/Khalid-Ajlouni-2
https://www.linkedin.com/in/khalid-i-ajlouni-937297266/
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Forcid.org%2F0000-0002-7284-2499&data=05%7C01%7Ckia%40ju.edu.jo%7Cae7acea860d142cc4c6508daecac02e5%7C05405dba373c4e20a30e3e6fcf507cfe%7C0%7C0%7C638082521112307746%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C2000%7C%7C%7C&sdata=ZbgCqjJxGz7usmM98i0811BE5%2F9fxAkmdZlnr%2FrbN6o%3D&reserved=0
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8- Director of the Center for the development of e-learning network "Atheer" of the World 

Bank at the University of Jordan from 2003 - 2006. 

9- Member of the Jordan Branch Council, 2015/2016, 2016/2017 

10- Member of the Academic Committee of the Jordan Branch, 2016, 2016/2017 

11- Member of the disciplinary board of the branch of Jordan, / 2016, 2016/2017 

12- Member of the examination committee at the branch of Jordan, / 2016, 2016/2017 

13- Member of the Arab Open University Council - Kuwait from 2006 – 2010 

14- Director of the Office of the development of faculty members at the University of Jordan for 

the academic year 1997-2004. 

15- Professor (Educational Technology) University of Jordan 2015. 

16- Associate Professor at the Faculty of Educational Sciences at the Arab Open University 

from 2006 – 2015 

17- Assistant Professor at the Faculty of Educational Sciences at the University of Jordan from 

1997 to 2005. 

18- A local consultant for the Jordanian National Center for Human Resources Development to 

conduct a study entitled "Assessment of the uses of ICT in Jordanian public schools 2004-

2006".  

19- Full time Lecturer at the Faculty of Educational Sciences, University of Jordan, 1992-1993. 

20- Statistical analyst using SPSS and SAS at the University of Jordan from 1986-1992. 

21- Member of the ICDE Committee of the Task Force on Student Success. 2014. 

22- Member of the Advisory Committee - at the International Journal of instruction. 

23- Supervision of master's and doctoral dissertations: (more than 50 masters’ and 25 doctoral 

dissertations) 

Research and Publications  
1. Al-Natour, M., Al-Ajlouni, K., & AlKhamra, H. (2021). The Impact of Smartphone 

Addictive Use by Students with Learning Disabilities on Social, Psychological and 

Academic Domains. International Journal of Innovation, Creativity and Change, 15(2)948-

965. https://www.ijicc.net/images/Vol_15/Iss_2/15260_Alkhamra_2021_E1_R.pdf 

2. Al -Ajlouni, K. (2017). The Impact of a Cloud-Computing Based Educational Program on 

Jordanian Students’ Problem Solving Skills in Science. Paper presented at the International 

Conference for Education. London University 7-10 November 2017. 

3. Al-Ajlouni, K. (2016). Learning Effects of Using Learning Management System (Moodle) 

by Students of Arab Open University. International Journal of Instructional Technology 

and Distance Learning, 13(5) 3-30. 

4. Al-Ajlouni, K. (2013). Educational Impacts for the Utilization of Internet in the Educational 

Process by Students from the Arab Open University- Jordan Branch. Paper presented at the 

International Journal of Arts & Sciences (IJAS) Conference for Academic Disciplines, 

Freiburg, Germany, 3-6/12/2013. 

5. Al-Ajlouni, K. (2012). Satisfaction and Difficulties among Students of ICT in Education 

Program at University of Jordan. International Journal of Multidisciplinary Thoughts, 2(2) 

1-29. 

https://www.ijicc.net/images/Vol_15/Iss_2/15260_Alkhamra_2021_E1_R.pdf
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6. Al-Ajlouni, K. And Al-Jarrah, A. (2011). The Impact of Using the KidSmart Program on 

Facilitating Children’s Access and Use of ICT Tools According to Jordanian Public 

Kindergarten Teachers’ Viewpoint. Education 132 (2) 241-261. 

7. Al-Ajlouni, K., & Abu Al-Haj, A. (2011). Degree of Satisfaction Among Students of 

Information and Communication Technology in Education Program at the University of 

Jordan, the Difficulties that Face Them in Implementing its Technological Skills in their 

Teaching Practices and their Suggestions to Upgrade this Program. International Journal of 

Instructional Technology and Distance Learning, 11(10) 23-40 

8. Al-Ajlouni, K., and Al-Homran, M. (2009). The Impact of Information and Communication 

Technologies on Developing Creative Thinking of Students Attending Discovery Schools. 

Journal of Educational and Psychological Sciences, 10(1) 221 – 245. 

9. AlNatour, M. and Ajlouni, K. (2009). An Evaluative Study of the KidSmart Program as 

Viewed by Public Jordanian Kindergartens Teachers. International Journal of Instructional 

Technology and Distance Learning, 6(6) 27-46. 

10. Al-Natour, M., Alkhamra, H., and Ajlouni, K. (2008). The Status Que of Using ICT in 

Teaching among Special Education Teachers in Amman, Jordan Schools. International 

Journal of Instructional Technology and Distance Learning, 5(8) 11-26. 

11. Abuloum, K. and Ajlouni, K. (2008). The Effect of Training Jordanian Mathematics 

Teachers on Geometric Thinking on the Achievement and Attitudes of their Ninth-grade 

students. Ain Shams University, College of Education Journal, 31(4) 

12. Al- Ajlouni, K. (2007). ICT Staff Development in Jordanian Secondary Schools. 

International Journal of Instructional Technology and Distance Learning, 4(11) 23-40. 

13. Al-Ajlouni, K., and Abu Zainah, M. (2006). Designing a computer - based teaching 

package and studying its effect on the achievement of secondary stage students in Physics. 

Journal of Educational and Psychological Sciences, 7(3) 149 – 174.  

14. Al-Ajlouni, K. (2005). Information and Communication Technology (ICT) in Jordanian 

Public Schools. Paper presented at The Fourth International Internet Education 

Conference ICT-Learn, September 6 - 8, 2005, Cairo, Egypt.  

15. Al-Ajlouni, K. (2005). National Study of ICT Infrastructure in Jordanian Secondary 

Schools. Journal of Educational Sciences (Cairo University), 1 1-32.   

16. Subbeh, Y., and Ajlouni, K. (2003). The effect of using computer in teaching Mathematics 

for 11th Graders on their achievement and attitudes toward computers. Dirasat, 30(1), 166-

186.  

17. Al-Ajlouni, K. (2003). The Effect of Using Computer in Teaching an Academic Course for 

Students in the Faculty of Educational Sciences at the University of Jordan on their 

Achievement. Dirasat, 30(1). 60-73. 

18. Mohammed, S., and Ajlouni, K. (2003). The effect of using computer in teaching biology for 

the tenth grade on students’ achievement and attitudes towards computers. Mu'tah, 18(6) 

125-152.  

19. Al-Ajlouni, K. (2001). Using Computers in teaching mathematics for students in secondary 

schools in Amman. Dirasat, 28(1), 85-101. 

20. Burgan, S., and Ajlouni, K. (2001). Knowledge and practices of Jordanian dentists 

regarding oral cancer prevention. Egyptian Dental Journal, 47 (2) 815 - 821.  
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أبو ميزر، منال و العجلوني، خالد )قبول نشر(. أثر استخدام التَّلعيب في بيئة التَّعلُّم الإلكتروني في دافعيَّة تعلُّم اللُّغة  .21

ان.   DOI: 1026389.مجلة دراسات: العلوم التربويةالعربيَّة لطلبة الَّف الثَّامن الأساسيّ في العاضمة عمَّ

آراء أولياء أمور طلبة المرحلة الأساسية في مدينة عمان حول استخدام العجلوني، خالد وعميرة، أماني )قبول نشر(.  .22

 .المجلة العربية للعلوم ونشر الأبحاث. أبنائهم نظام إدارة التعلم موودل والمعيقات التي تواجههم أثناء استخدامهم له

. دار الوراق الإتصال والتواصل التربوي والإجتماعي(. 2021ب، أسيل. )أبو جابر، ماجد و العجلوني، خالد والشوار .23

 للنشر.

(. أثر برنامج تعليمي قائم على الحوسبة السحابية في اكتساب المفاهيم العلمية 2019السفاسفة، جيهان و العجلوني، خالد ) .24

 .460-449( 1)46  مجلة دراساتفي مادة العلوم لدى طلبة الصف الثامن الأساسي في الأردن. 

(. أثر برنامج تعليمي قائم على الحوسبة السحابية في تنمية مهارات حل 2018السفاسفة، جيهان و العجلوني، خالد ) .25

 .117-106( 4)45  مجلة دراساتالمشكلات في مادة العلوم لدى طلبة الصف الثامن الأساسي في الأردن. 

دور استخدام اللوح التفاعلي في تنمية المهارات التعليمية ومعيقات استخدامه (. 2018هواش، دلال، العجلوني، خالد ) .26
 .390 – 366( 2) 26، مجلة الجامعة الإسلامية للدراسات التربوية والنفسية. من وجهة نظر المعلمين

( والسبورة التفاعلية MOODLE(. أثر التدريس باستخدام نظام إدارة التعلم )2018والعجلوني، خالد )الصرايرة، رائد  .27

 .178-164 6( ملحق 4)45 مجلة دراساتفي تحصيل طالبة مادة برامج الطفال المحوسبة. 

 مهارات تنمية في وأثره المدمج التعلم على قائم نموذج(. 2017أبو موسى، مفيد، أبو جابر، ماجد، العجلوني، خالد ) .28
 .102-89)عدد خاص(  مجلة دراسات. التعليمية المتعددة الوسائط وإنتاج تصميم في المفتوحة العربية الجامعة طلبة

(. أثر برنامج تعليمي متعدد الوسائط باستخدام نظام إدارة التعلم 2017الحروب، غصاب والعجلوني، خالد ) .29

(MOODLEفي تنمية الوعي البيئي لدى ) الجامعة الأردنية( مجلة دراسات .طلبة مادة التربية البيئية في جامعة مؤتة( 
. الأردن فرع - المفتوحة العربية الجامعة طلبة قبل من الانترنت لاستخدامات التعليمية الآثار (.2014العجلوني، خالد ) .30

 .659-639( 2)41، الجامعة الأردنية، العلوم التربوية –مجلة دراسات 

(. مدى امتلاك خريجي برنامج الدبلوم العالي في تكنولوجيا المعلومات 2013)العجلوني، خالد و أبو الحاج ، عطا  .31
في الجامعة الأردنية للمهارات التكنولوجية الخاصة به ومدى استخدامهم لها في  (ICTE)والاتصالات في التربية 

 .266-221( 1)29. جامعة مؤتة –مجلة العلوم التربوية والنفسية  .تدريسهم

معلمات رياض الأطفال في عمان لكفايات تكنولوجيا  استخدامدرجة (. 2012الجراح ، عبد المهدي و العجلوني، خالد ) .32
 جامعة البحرين –مجلة العلوم التربوية والنفسية  .والمعيقات التي تحول دون استخدامهاالمعلومات والاتصالات 

13(1 ،)103-129 

نحو ظاهرة العولمة  ومعلماتها معلمي المرحلة الثانوية اتجاهات(، 2011الجراح ، عبد المهدي )العجلوني ، خالد و  .33
مجلة التربوية، ال. تكنولوجيا المعلومات والاتصالات في التدريس في تربية عمان الثانيةهم لوأثر ذلك على استخدام

  .241-207( 2)101 جامعة الكويت،
درجة امتلاك معلمات رياض الأطفال في عمان لكفايات تكنولوجيا (.  2011خالد ) الجراح ، عبد المهدي  و العجلوني، .34

 .423-409)ملحق( 33، الجامعة الأردنية –مجلة دراسات ها. المعلومات والاتصالات واتجاهاتهن نحو

برنامج إنتل درجة رضا معلمي المرحلة الأساسية ومعلماتها عن (. 2011العجلوني، خالد و الجراح ، عبد المهدي ) .35

)التعليم للمستقبل( والمعيقات التي تحول دون توظيفهم للمهارات المكتسبة من التدريب في تدريسهم في مديرية  التدريبي

 .916-901)ملحق( 38، الجامعة الأردنية –مجلة دراسات  .تربية عمان الثانية

http://journal.iugaza.edu.ps/index.php/IUGJEPS/article/view/2642
http://journal.iugaza.edu.ps/index.php/IUGJEPS/article/view/2642
http://journal.iugaza.edu.ps/index.php/IUGJEPS/article/view/2642
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( دراسة تحليلية للأهداف والأساليب التدريبية المستخدمة في برامج تدريب 2010العسبلي، منصور و العجلوني، خالد ) .36
( 4) 33، جامعة عين شمس –المجلة التربوية المعلمين عن بعد بوزارة التربية والتعليم بالمملكة العربية السعودية. 

373-418. 
(. تحليل كفاءة التصميم الفني لبرامج تدريب المعلمين عن بعد في وزارة 2010العسبلي، منصور و العجلوني، خالد ) .37

 .234-207(35(،)مجلة الجمعية السعودية للعلوم التربوية والنفسية)جستن التربية والتعليم بالمملكة العربية السعودية.
(. واقع استخدامات تكنولوجيا المعلومات والاتصالات من قبل طلبة الدراسات العليا في كلية 2009) العجلوني ، خالد .38

 .448-433 36، مجلة دراساتالعلوم التربوية في الجامعة الأردنية، 

 في الاتصالات و المعلومات تكنولوجيا استخدام لواقع مسحية دراسة(. 2009لحمران، محمد و العجلوني، خالد )ا .39

 .288-252( 2)7. دمشق – النفس وعلم للتربية العربية الجامعات اتحاد مجلة. الأردن في الاستكشافية المدارس

  أثر طرق العرض باستخدام الوسائط المتعددة ومستوى التحصيل السابق(، 2009حميض، أسماء و العجلوني، خالد ) .40
 مجلة جامعة الشارقة للعلوم الانسانية والاجتماعية. .الفيزيائيةفي اكتساب المفاهيم المرحلة الأساسية العليا  الباتلط
6(3 )299-328. 

والاجتماعية لاستخدامات الانترنت من وجهة نظر طلبة  ة( الآثار التعليمي2009العنزي، سعود و العجلوني، خالد ) .41
( 4) 33 جامعة عين شمس، –المجلة التربوية المرحلة الثانوية ومعلميهم وأولياء أمورهم في المملكة العربية السعودية. 

337-372. 

 

Other Professional Experience 

1- Vice President of the Arab Open University for Administrative and Financial Affairs, Jordan 

Branch, 2021/2022. 

2- Vice President of the Arab Open University for Academic Affairs, Jordan Branch,2020 / 

2021 

3- Head of the Department of Educational Studies at the Arab Open University / Jordan from 

2006 - 2012. And 2015 – 2017 

4- Head of the Scientific Research and Development Committee - Arab Open University / 

Jordan Branch 2015/2016 and 2017 – 2021 

5- Head of Quality Assurance Committee, Jordan Branch, 2016, 2016/2017, 2018-2021 

6- Member of the Scientific Research and Development Committee - Arab Open University / 

Jordan Branch 2016/2017 

7- Director of the global development learning Center "Atheer" at the University of Jordan 

from 2003 - 2006. 

8- Professor at the Faculty of Educational Sciences at the University of Jordan 2015. 

9- Associate Professor in the Faculty of Educational Sciences at the University of Jordan from 

2005 – 2015. 

10- Assistant Professor at the Faculty of Educational Sciences at the University of Jordan from 

1997-2005. 
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11- Local Advisor for the Jordanian National Center for Human Resources Development, 2004-

2006. 

12- Director of the staff development office to oversee the teaching process 

13- Full Time Lecturer at the Faculty of Educational Sciences at the University of Jordan for 

1992-1993. 

14- Research assistant and teaching at the University of Jordan from 1991 - 1992. 

15- Statistical Analyst using SPSS and SAS at the University of Jordan from 1986-1992. 

16- Participated in the distance learning project during the doctoral program in the United States 

of America in 1994 with the use of satellite, computer, fax, e-mail (interactive television, 

computer, fax, and e-mail), Nebraska, Lincoln United States. 

17- Secretary of the Study Plan Committee at the Presidency of the University of Jordan 1997- 

2008. 

18- Participation in the training course of preparing electronic curricula at the University of 

Jordan - 2000. 

19- Participation in the Intel course (Education for the Future) at the University of Jordan - 

8/2004. 

20- Participation in the training course of designing and production of multimedia at the 

University of Jordan - 9/2004. 

21- Representative of the Department of Curriculum and instruction at the Conference of 

Educational Research in the Arab World to where. Amman, Jordan, 3-5 / 1998. 

22- Participation in the second training workshop in the ICTE program during the period 10-15 / 

12/2007. 

23- Participation in the National Population Skills Development Course on the Internet from 11-

15 February 2001. 

24- Participation in the workshop of the Third Conference of Scientific Research in Jordan, held 

by the Jordanian Society for Scientific Research on 17/11/2007 under the Royal patronage 

and was scheduled for two sessions of the conference. 

25- Participation in the training course on open education: philosophy, strategies and issues. 

Arab Open University 8-10 / 9/2007. 

26- Participation in the implementation of a training course entitled "Scientific Research", which 

is taught at the Ministry of Education from 13-27 / 8/2007 to the educational supervisors in 

the Ministry of Education, and I was a keynote speaker at this session. 

27- Participation in a workshop entitled "Accreditation and Quality Assurance in Higher 

Education Institutions" held by the Higher Education Accreditation Authority in Jordan on 

the campus of Amman National University on 28/2/2008. 

28- Participation in a workshop entitled "Educational Science Programs in Arab Universities" 

and the decisions adopted by the Higher Education Foundation (ETS) and the United 

Nations Development Program (UNDP) on 7/4/2008 at the Hashemite University. 

29- Participated in the implementation of a training course entitled "Practical Education" held at 

the Arab Open University - Kuwait for academic supervisors and faculty members of the 

university, and I was one of the lecturers at this session. In the period 28-30 December 2008. 
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30- Participate in the implementation of a training course entitled "Practical Education" which is 

held at the Arab Open University - Kuwait for academic supervisors and faculty members at 

the university, and any lecturers at this session. In the period 28-30 / 12/2008. 
 

ية خلال الفترة  من  -31 لاي تم عقدلأ في الجامعة الأردن ئل الجامعية وا -12المشااااااااركة في المؤتمر الأول لبحوئ الرساااااااا

 )حيث كنت رئيس جلسة(.  14/5/2008

م من يالمشاركة في مساق عبر الانترنت ما بين جامعة هارفرد للدراسات العليا والجامعة العربية المفتوحة، بعنوان: "التعل -32

 .2008/ 5 – 2" خلال الفترة من  شهر  Teaching for Understandingأجل الفهم

يا  -33 لدراساااااااات العل ما بين جامعة هارفرد ل ية المفتوحة، بعنوان: المشااااااااركة في مسااااااااق عبر الانترنت  والجامعة العرب

"Leading for Understanding  2011/ 5 – 2" خلال الفترة من  شهر. 

المشاااااركة في مساااااق عبر الانترنت ما بين جامعة هارفرد للدراسااااات العليا والجامعة العربية المفتوحة، بعنوان: "البحث  -34

 . 2011/ 8 – 5" خلال الفترة من  شهر  Action Research الاجرائي

 .2004الأردن  –عضو في لجنة التعليم الالكتروني التابعة لوزارة التعليم العالي  -35

عضااااااو في اللجنة التنفياية لبرنامج الدبلوم العالي في تكنولوجيا المعلومات والاتصااااااالات في التعليم في الجامعة الاردنية  -36

 .2011لى ا 2002بالتعاون مع جامعة اوهايو وأكاديمية الفيصل العالمية، 

عمان  –عضااو لجنة تحكيم جائزة الملع عبدا الثاني للابداا العلمي )محور التعليم الالكتروني( من خلال أمانة العاصاامة  -37

 .2004الأردن،  –

 Arab  Openمن إنشااااااااء الجامعة العربية المفتوحة ) الاقتصاااااااادية أحد أعضااااااااء الفريق المكلف بدراساااااااة الجدوى -38

University )1998-1999 والتي تعتمد أسااااالوب التعلم عن بعد ك سااااالوب لإيصاااااال المعلومات إلى الطلبة كل في مكان

تواجدلأ في أرجاء الوطن العربي من خلال اساااااتخدام وساااااائل الاتصاااااال الحديثة، حيث تمت دراساااااة كافة الوساااااائل التي 

 تستخدمها الجامعات العالمية المفتوحة العريقة.

 .2000الأردنية   عضو لجنة التعلم عن بعد في الجامعة -39

 .2005 – 2003عضو لجنة قضايا الطلبة في عمادة شؤؤن الطلبة في الجامعة الأردنية  -40

،  2001/2002،  1999/2000 للأعوام -الجامعة الأردنية –عضو لجنة الدراسات العليا في قسم المناهج والتدريس -41

2002/2003  ،2004/2005  ،2005/2006 . 

 . 2001/2002الجامعة الأردنية  –التدريس لاستخدام الحاسوب في التعليم ير أعضاء هيئة ورئيس لجنة تط -42

  2000/2001عضو لجنة الدراسات العليا في قسم المناهج والتدريس للعام  -43

 1999/2000عضو لجنة الجامعة والمجتمع في كلية العلوم التربوية للعام  -44

 .1998ردنية للعام عضو لجنة الخطة الخمسية لكلية العلوم التربوية /الجامعة الأ -45

الجامعة الأردنية  –عضااااو فريق تطوير محتوى مادة إدارة وتقييم المشاااااريع ليتواءم مع عرضااااه على شاااابكة  الإنترنت  -46

2001. 

عضاااو في لجنة اساااتحدائ مركز تطوير أداء أعضااااء الهيئة التدريساااية في الجامعة الأردنية بالتعاون مع المركز الوطني  -47

  .2001لتنمية القوى البشرية 

  .2001الجامعة الأردنية –عضو في لجنة تطوير وتعديل برنامج الدبلوم المهني في كلية العلوم التربوية  -48

 .2001عضو لجنة رفع الكفاءة التدريسية في الجامعة الأردنية  -49

نمية عضاااو لجنة ت سااايس مراكز تطوير أداء أعضااااء هيئة التدريس في الجامعات الأردنية بالتعاون مع المركز الوطني لت -50

 .2001/2002الموارد البشرية 

 .2010-2008عضو في مجلس ادارة مركز شبكة التعلم للتنمية العالمية "أثير" في الجامعة الأردنية،  -51

ورشة عمل متعلقة بالمحور السادس للمؤتمر الوطني بعنوان "التعليم الالكتروني والتعليم عن بعد عضو في إدارة وتقديم   -52

 جامعة العلوم التطبيقية . 12/3/2005 والتعلم المفتوح" بتاريخ

 .2009-2008عضو في لجنة وضع معايير التعليم المفتوح في هيئة اعتماد مؤسسات التعليم العالي في الأردن  -53

 . 2008-2006عضو في لجنة وضع تعليمات امتحان الكفاءة الجامعية في هيئة اعتماد مؤسسات التعليم العالي في الأردن  -54
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-2008نظام خاص للمركز الوطني للاختبارات في هيئة اعتماد مؤسسات التعليم العالي في الأردن عضو في لجنة وضع  -55

2009. 

عضااااو في لجنة وضااااع معايير التعليم الألكتروني في الأردن من خلال هيئة اعتماد مؤسااااسااااات التعليم العالي في الأردن  -56

2009-2010. 

الجامعات الأردنية. من خلال هيئة اعتماد مؤسااسااات التعليم  مقرر وعضااو لجان اعتماد برامج بكالوريوس وماجسااتير في -57

 .2010-2007العالي في الأردن 

 .2006/2008مقرر لجنة تصحيح أوراق امتحان الكفاءة الجامعية في وزارة التعليم العالي والبحث العلمي للأعوام  -58

 .2009 – 2007عضو في مجلس الجامعة العربية المفتوحة )الكويت(.  -59

 .2010 – 2007س فرا الأردن للجامعة العربية المفتوحة. عضو في مجل -60

 الآن - 2015. 2012 – 2007عضو في مجلس كلية الدراسات التربوية في الجامعة العربية المفتوحة )الكويت(  -61

 الآن - 2016. 2010 - 2007فرا الأردن  –عضو لجنة البحث العلمي في الجامعة العربية المفتوحة  -62

 .2016 - 2005فرا الأردن  –علمي في الجامعة العربية المفتوحة رئيس لجنة البحث ال  -63

مقرر لجنة دراساااااة انشااااااء مركز متخصاااااا في انتام المواد التعليمية الألكترونية الخاصاااااة بمقررات الجامعة العربية  -64

 (.2011المفتوحة )

 .2016 -2007يم وزارة التربية والتعل –بمديرية تربية عمان الثانية  –عضو في لجنة ترقية المعلمين  -65

 الآن. -2013–الجامعة العربية المفتوحة  – في المجلس الت ديبي الابتدائي )للموظفين(عضو في  -66

. الجااامعااة العربيااة 2013/2014رئيس لجنااة الاشاااااارات على انتخااابااات المجلس الطلابي لفرا الأردن للعااام الجااامعي  -67

 عمان. –المفتوجة 

مخرجات التعليم في الجامعة العربية المفتوحة، كممثل لفرا الأردن.  عضااااااو في فريق عمل موحد للقيام بدراسااااااة حول -68

 .2014الجامعة العربية امفتوحة. 

بتاريخ  10/1/18431عضااااو لجنة الخطط الدراسااااية ) والتي تم تشااااكيلها  بموجب كتاب معالي وزير التعليم العالي رقم  -69

17/10/2010) 

مر الوطني لتطوير الخطط الدراساااية وأسااااليب التعليم والتعلم وتطوير عضاااو لجنة متابعة أعمال اللجان المنبثقة عن المؤت -70

التوصااايات الخاصاااة بها وترجمتها الى ساااياساااات وبرامج تنفياية ) والتي تم تشاااكيلها  بموجب كتاب معالي وزيرة التعليم 

 (.20/2/2012بتاريخ  10/1/1960العالي رقم 

لحسااين للابداا والتفوق، بعنوان "التعليم والتعلم في التعليم العالي" المشاااركة في الورشااة التدريبية التي عقدها صااندوق ا -71

 . عمان الأردن.29/11/2010-28والتي إنعقدت في فندق الرويال بتاريخ 

 .2014كممثل للجامعة العربية المفتوحة.  ICDE Task Force on Student Successعضو في لجنة  -72

. الموقع  International Journal of Instructionفي مجلة   Advisory boardعضو في اللجنة الاستشارية  -73

 board-review-iji.net/advisory-https://www.eالألكتروني هو 

 

Professional Affiliations and Memberships 

1- Participation in the training workshop held by Al-Hussein Fund for Creativity and Excellence, 

entitled "Teaching and Learning in Higher Education" which was held at the Royal Hotel on 28-

29 / 11/2010. Amman Jordan. 

2- Member of the ICDE Task Force on Student Success as an Arab Open University Representative. 

2014. 

3 - Member of the advisory board at the International Journal of Instruction.  

https://www.e-iji.net/advisory-review-board 

 

Additional Information available on request 

https://www.e-iji.net/advisory-review-board
https://www.e-iji.net/advisory-review-board
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1. Attendance of the conference held in London, UK, 7-10 / 11/2017, entitled: The International Conference 
for Education (London University 7-10 November 2017). The Impact of a Cloud-Computing Based 
Educational Program on Jordanian Students' Problem Solving Skills in Science. 

2. Attendance of the conference held in Prague, Czechoslovakia, 7-8 August 2015, entitled: Multidisciplinary 
Academic Conference on Education, Teaching and E-learning in Prague 2015, Czech Republic (MAC-
ETeL 2015). A paper entitled Learning Effects of Using Learning Management System (Moodle) by 
Students of Arab Open University. 

3. Attendance of the conference held in Freiburg, Germany, on 3-6 / 6/2013, entitled: International Journal 
of Arts & Sciences (IJAS) Conference for Academic Disciplines. A scientific paper was presented. 
Educational Impacts for the Utilization of Internet in the Educational Process by Students from the Arab 
Open University- Jordan Branch 

4. Attendance of the conference held in Florence, Italy, 19-22 June 2012, entitled: International Journal of 
Arts & Sciences (IJAS) Conference for Academic Disciplines. A scientific paper was presented. Degree 
of Satisfaction Among Students of Information and Communication Technology in Education Program at 
the University of Jordan, the Difficulties that Face Them in Implementing its Technological Skills in their 
Teaching Practices and their Suggestions to Upgrade this Program 

5. Participating in an online course between Harvard Graduate School and the Arab Open University, entitled 
"Action Research" during the period from 5 - 8/2011. 

6. Participating in an online course between Harvard Graduate School and the Arab Open University, entitled 
"Leading for Understanding" during the period 2 - 5/2011. 

7. Attended the conference held in Valencia, Spain, on 8-10 / 3/2010, entitled: International Technology, 
Education and Development Conference. A scientific paper was presented. The Status Quo of Using ICT 
in Teaching among Special Education Teachers in Amman, Jordan Schools. 

8. Attendance of the conference held in Barcelona, Spain, 5-7 July 2010, entitled "International Conference 
on Education and New Learning Technologies", July 5th - 7th Barcelona, Spain. A scientific paper was 
presented. An Evaluative Study of the KidSmart Program as Viewed by Public Jordanian Kindergartens 
Teachers. 

9. The conference was held in Las Vegas, USA, from 5 to 7 October 2009, entitled The College Teaching & 
Learning Conference (TLC). A scientific paper was presented. 

10. Participated in a workshop entitled "Educational Science Programs in the Arab Universities Reality and 
Hope" held by the Higher Education Accreditation Authority in collaboration with the Hashemite University, 
ETS and UNDP on 7/4/2008 at the Hashemite University. 

11. Participated in the first conference of research on university thesis which was held at the University of 
Jordan during the period from 12-14 / 5/2008 (where I was the chairman of the session). 

12. Participation in an online course between Harvard Graduate School and the Arab Open University, 
entitled "Teaching for Understanding" during the period 2 - 5/2008. 

Additional Information available on request 

 References  

 Credentials to support the claims made in this CV (e.g., Details of specific work experiences, 
certificates etc.) 

 


